

Generalforsamling 14.marts 2024

1. Valg af dirigent

Bestyrelsen foreslår Daniel Johansen og han blev valgt. Han fastslog at generalforsamlingen er lovligt varslat. Der er 32 fremmødte.

2. Formandens beretning ved Ole Andersen

Der er pt 369 medlemmer – et stabilt medlemstal. For at vi kan fastholde vores medlemmer, skal vi have input fra medlemmerne til aktiviteter. Bestyrelsen og udvalgene har gjort et godt stykke arbejde og jeg siger tak til alle for det flotte arbejde. Der er gang i hornblæserne hver mandag ved Per Ladefoged. Jagttegn er i gang, også om mandagen med Linda, Ole, Jeanette og Poul. Nogen kursister arbejder ihærdigt og nogen ikke så meget. Der er meget stof at sætte sig ind i.

Bladet Apport er der mange der savner, og det blev besluttet på sidste generalforsamling at vi skulle fortsætte. Vi har ikke kunnet imødekomme det, og det er blevet diskuteret meget i bestyrelsen og medieudvalget. Der har været forsøgt med en nyhedsmail uden den store succes, da meget få fik sig tilmeldt.

Skydearrangementer har været velbesøgt - både i Vingsted, hvor det hele var lejet til en fin dag med både hagl og riffel, samt til riffelarrangementer.

Vester Mølle Marked var en stor succes og var målrettet børn og deres familier. Tak til alle hjælpere til dette.

Tirsdagsklubben er også stadig i gang hver tirsdag, og kører for sig selv.

Foreningen har en god økonomi og regnskabet bliver senere gennemgået af kassereren.

Hermed er beretningen slut.

Boye kommentar: Jeg synes hundetræning ikke var optimalt. Der mangler hegn, og jeg ønsker det skal opsættes igen før træning genoptages. **Peder**: Jeg tager sagen hegn med til Vester Mølle laugget. Vi er opmærksom på det. Hegn skal genopsættes af entreprenøren, så vidt jeg ved. **Niels Christian**: Jeg har talt med viceværten herude og de har forsøgt at tale med entreprenøren. **Boye** stiller sig undrende.

Boye: Hvad med haglskydning? **Ole**: Vi har forsøgt at finde et sted, men det er ikke lykkedes. Vi har ikke talt med Reno Syd, men det er skydeudvalget der skal tage initiativ til hvad der skal ske. **Poul**: Hvad med ham der hedder Nicklas der ville tale med kommunen? **Ole**: Vi har ikke hørt fra ham. **Niels Christian**: Har talt med ham der står med det og planen er at der skal være solceller derude. **Poul**: Jeg undrer mig over at bestyrelsen ikke sørger for at skaffe Nicklas telefonnummer? **Peder**: Disse ting har ikke noget at gøre med formandens beretning. **Boye**: Jeg har ikke fået svar via formandens beretning, så derfor spørger jeg. **Peder**: Hvorfor sidder folk uden at hjælpe? Spørg i løbet af året. **Daniel**: Husk på at vi f.eks. tager til Vingsted i stedet for. **Frank**: Vi vil jo gerne, men løsningen er svær at finde. Vi kan jo ikke trylle. **Per Ladefoged**: Jeg synes bestyrelsen skal få navnet, når manden sidder her til generalforsamlingen og tilbyder sig. **Ole**: Jeg drømmer absolut om at vi skal have et sted at skyde. **Poul**: Synes at referenten skal sørge for at få navn og nummer i fremtiden.

Daniel: Tak til udvalg og bestyrelse for det arbejde der er lavet i løbet af året.

3. Regnskab ved kasserer Frank Nørgaard:

Jeg vil starte med at takke revisoren for det store arbejde du har lagt i det. Jeg skal sørge for at vise tallene og sørge for at det stemmer. Vores hovedopgave er at tjene medlemmernes interesser. Det skal være vores opgave at sørge for pengene kommer ud og bruges til arrangementer. Der er alt i alt overskud på 18000, men vi har fået indtægt på 24000 fra Friluftsrådet, så et underskud på 6000, men det er ok, da vi har penge på kontoen. Fremadrettet kommer der sandsynligvis ikke ekstraordinære indtægter.

Revisoren: Det er vigtigt at der er sporbarhed. Det kan læses i en kontoudskrift og det er helt som det skal være. Det korte af det lange, foreningen omsætter for ca 100.000 og har en kasse på ca 260.000. Jeg vil foreslå bestyrelsen, da vi lever i 2024, at vi drøfter at vi kan gøre det på en anden måde. Der kan laves procedurer for dette, og jeg synes det skal op i bestyrelsen. Som revisor forventer jeg at bestyrelsen tager stilling til regnskabet inden generalforsamlingen.

Daniel :Det var et flot regnskab.

Johan: Hvorfor er der ingen indtægter på jagttegn? **Ole:** Det er gennem FOF. De har som sådan ikke noget med jagtforeningen at gøre. Vi er her for at vi kan vise os frem til nye medlemmer. Vi får penge fra FOF til udgifter. **Johan:** Men hvorfor er der så ingen indtægter fra FOF? **Daniel:** Det får vi ikke svar på lige nu. **Poul :**Et meget flot regnskab! **Boye:** Hvorfor står der 0 ud fra forsikring? **Revisor:** For at bestyrelsen siger kan tage stilling.

4. Indkomne forslag:

Fra Poul Daugaard: ” Den til enhver tid siddende bestyrelse i Skanderborg Jagtforening forpligter sig til, at efterleve Foreningens vedtægterne og beslutninger vedtaget på Foreningens generalforsamlinger ”.

Peder: Frank måtte kaste håndklædet i ringen og ingen andre kunne overtage. Så derfor kunne vi ikke levere. Vi har været igennem en lang, hård periode under tidligere formand og jeg ville trække mig hvis dette forslag fra Poul kom, for jeg synes overhovedet ikke det er i orden. **Poul:** Jeg synes ikke det er i orden at bestyrelsen ikke overholder aftaler. **Frank:** Jeg bad bestyrelsen om at stoppe med bladet. Og derfor er det stoppet. **Bryan:** Jeg stemte for at fortsætte, men jeg synes det er træls at der modstand. Synes det ikke er fair at der er kritik. Vi mangler hjælp. **Poul :** Hvad med aftaler ? Princippet er ikke bladet, men aftaler holdes ikke. **Niels Christian:** Det er frivilligt arbejde og jeg synes du Poul ikke tager hensyn til det. Det er dyrt at lave det blad. Det er godt at bestyrelsen har taget den beslutning. **Jeanette:** Vi HAR forsøgt, men jeg vil ikke bruge tid på at lave noget, som ikke nogen vil modtage. **Frank:** Husk hvor mange timer folk bruger. **Daniel:** Udvalg og bestyrelse bruger allerede meget tid og en ekstraordinær generalforsamling ville ikke have gjort en forskel. **Ole:** Vil nogen hjælpe så sig til. **John:** Jeg mener vi på sidste års generalforsamling tog en forkert beslutning. Jeg kan ikke støtte forslaget. Bestyrelsen har taget den rigtige beslutning i mine øjne. **Jens:** Jeg fik opgaven med at sælge annoncer og lavede et

stort arbejde. Østjysk lavede en 3 årig aftale og jeg synes det var træls ikke at holde den. Vedr forslaget fra Poul, så ville jeg gerne have der var en slags stillingsbeskrivelse, så man kunne forholde sig til om man vil deltage. **Leo:** Jeg vil gerne deltage i at lave et blad. **Daniel:** Jeg synes forslaget er en konstatering, og jeg synes ikke det er noget vi kan stemme om. **Poul:** Et er bladet, noget andet er at de ting vi aftaler ikke bliver holdt, så vi kan føle os til grin. Jeg trækker forslaget. **Ole:** På bestyrelsens vegne vil jeg sige at vi har hørt det der er sagt. En ny IT mand har meldt sig på banen, og så vil vi yde en indsats, og nye kræfter kommer til efter dagens valg . Og fortsæt gerne med at byde ind med hjælp. **Jakob:** Jeg bakker Poul op, og når noget bliver besluttet skal det efterleves. Tænk på hvilke forslag i stiller, så bestyrelsen kan koncentrere sig om at finde retningen for foreningen. **Mads:** Måske skulle vi have indkaldt til ekstraordinær generalforsamling, men jeg kan ikke stemme for forslaget. Det med frivillighed er svært fordi der er færre og færre af os. Og vi mangler de unge. Poul tænker nok også på det juridiske. Husk ikke at se Poul som den gamle sure mand. **Poul:** Jeg er ked af at det kun handler om bladet, men jeg mener også aftaler og beslutninger. Tak for at der kom nogle svar gennem formandsberetningen. **Ole:** Jeg har tænkt meget over det forslag, og da jeg blev formand vidste jeg måske ikke helt hvad jeg gik ind til. Så måske skal der være en slags orientering til nye. **Mads:** Jeg vil reklamere lidt for Danmarks Jægerforbunds kurser om foreningsarbejde af forskellig art. Stilling Jagtforening afholder f.eks. et kursus som vi kan deltage i. **Poul** trækker forslaget, men Poul har en krølle på forslaget, så at vi kan ændre Apport fra et blad til en nyhedsmail. Så må vi hjælpe dem der ikke har pc. **Jeanette:** Nyhedsmail var planlagt til 3 gange årligt og den første var printet til lokalet. **Ole:** Bestyrelsen har overvejet en skærm i lokalet. **Jens:** Lad nu et udvalg beslutte det. **Jeanette:** Vi skal som lige talt om, beslutte det på denne generalforsamling vedr om vi må fortsætte uden blad, men med mail. Ved håndsoprækning har 30 stemt for og 1 har ikke stemt. **Det er vedtaget at Apport fremadrettet kommer som mail.**

5. Fastlæggelse af kontingent.

Bryan: Synes vi skal beholde det nuværende. **Poul:** Med prisstigninger synes jeg det skal stige med 20 kr. **Ole:** Vi skal ikke dræne kassen, men vi skal heller ikke samle penge. Så derfor ingen stigning. Forslag: Stige 20kr. 6 for, resten imod. **Kontingent er uændret.**

6. Valg af formand :

Ole er på valg. **Genvalgt enstemmigt.**

7. Valg af bestyrelsesmedlemmer.

Mads, Jeanette (ønsker genvalg), Peder udtræder. **Daniel er valgt. Mads og Jeanette er genvalgt.**

8. Valg af suppleanter

Niels Christian er genvalgt, Ronny udtræder og **Martin Fredskild indtræder.**

9. Valg af revisor og revisor suppleant.

Kirstein: Jeg vil gerne bidrage, men jeg vil gerne der udvikles fra bestyrelsen side. **Ole:** Det vil vi gerne. **Kirstein:** Så vil jeg gerne med på bestyrelsesmøde. Han er genvalgt. Suppleant har været Per Ladefoged. Han genvælges.

10. Eventuelt

Vores pokal er i år uddelt til Mads Nørdam p.g.a det store arbejde han laver som Jægerrådsformand og samtidig er han vores kontakt til DJ. Hjertelig tillykke!

Per Lagedfoged : Er der refleksion over vores mangel på Apport ? **Frank**: Ja, jeg har talt med nogen stykker.

Frank Gurvig: Hvis vi alle i lokalet her kunne give en hånd med til lidt, så kunne vi få en blomstrende forening. Hvis alle kunne tænke på en ting som de kunne hjælpes med.

Niels Christian: Jeg synes vi kunne bruge penge på en udflugt til et grønne museum, med spisning. Jeg vil gerne arrangere.

Jens Poulsen: Hvor kan jeg se hvem jeg skal kontakte hvis jeg vil hjælpe?

Ole: Der er ALTID bruge for ekstra hænder, så der er plads til alle. Skydeudvalget er reduceret til 5.

Poul: I vedtægterne står der at hvis bestyrelsen eller 2/3 dele af medlemmerne ønsker en ekstraordinær generalforsamling, så kan der indkaldes til dette. Jeg kan ikke få medlemslister fra Ole eller DJ pga de nye GDPR regler. Det betyder at den del af vedtægterne er u-aktuelle. **Jeanette**: Næste år må vi have det med som et forslag til generalforsamling. Det forslag tager bestyrelsen med næste år.

Per: Det må være DJ tage sig af, da standardvedtægterne er de samme som Danmarks Jægerforbund.

Daniel: Mads det kan du tage med til hovedbestyrelsen.

Uffe: Den pasus er jo ligegyldig, hvad skal vi bruge energi på det for.

Jeanette: Medlemmerne skal selvfølgelig have mulighed for at indkalde til ekstraordinær generalforsamling.

Daniel: Vi mangler kvinder i foreningen, kan der gøres noget?

Frank Gurvig: Måske skal man vende spørgsmålet om og spørge kommunen om de kan anvise et sted til skydning? **Ole**: Det har været oppe i Jægerrådet, og måske at skydebanen i Ry snart står for skud. Så vi er bekymret for at hvis vi alle bruger den, at der kommer for meget støj.

Daniel: Jeg var tidligere formand i Jægerrådet, og Skanderborg Kommune er virkelig tunge at danse med. Så vi kan ikke klandre dem i bestyrelsen for ikke at lykkedes. Vi skal hjælpe og understøtte skydebanerne det vi kan. **Ole** : Når vi skyder med jagttegnseleverne, så er kommunen mere tunge at danse med end generelt andre steder. Der er et sted, hvor politiet skyder – hvorfor får de så lov. **Daniel** : Politiet får lov til alt, vi gør ikke. Vi må prøve at komme til at skyde hvor vi kan. **Johan**: I Harlev er der blevet lukket, der er kun riffel.

Viggo Hogrebe : Jeg er den nye koordinator for mårhund i kommunen. Der er 10 nye kameraer og vi har fået fiskepiller, og jeg giver besked via Facebook når vi er klar til at dele ud. Mårhundene er ved at være virkelig aktive og vi er begyndt at skyde nogle stykker. Måske folk er gået lidt i dvale med at gå efter mårhundene, men de er der. Kommunen har givet kameraerne. Grønt Råd har søgt penge og lavet et godt arbejde. Pengene der kunne søges, var øremærket til kameraer. Vi vil gerne sætte kameraer op på kommunale arealer hvis vi får lov.

Per: Reklame for at deltage i Østjysk Våbenhandels arrangement omkring blyfri ammunition.

Aftenen blev sluttet af med et oplæg fra Niels Christian omkring ænder og bygning af andehuse, da udsætning af gråænder stopper i 2028. Jeg vil gerne lave en dag her i foreningen hvor vi bygger andehuse sammen. Jeg kan kontaktes på telefon 3215035

Per: Giver kommunen tilsagn om opsætning? **Ole:** Måske man kunne spørge private lodsejere om de vil opsætte dem der? **Uffe:** Jeg har talt med kommunen om vi kan opsætte tubes og vi har opsat 2, som vi måske desværre skal pille ned igen. **Viggo:** Husk mårhundene tager dem i andehuse, så skyd nu nogle af dem 😊

Ole: Tak for en god generalforsamling med masser af debat.